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Politične stvari. 

Deželni zbor kranjski. 
X. seja doe 8. novembra 1889. 

Za to sejo, ki je trajala primeroma kratek čas, od
ločen je bil sledeči dnevni red: 

1. Branje zapisnika IX. deželno - zborske seje dne 
5. novembra 1889. 

2. Naznanila deželno-zborskega predsedstva. 
3. Priloga 53. Poročilo deželnega odbora glede urav

nave učiteljskih plač po javnih ljudskih šolah. 
4. Priloga 57. Poročilo deželnega odbora, s katerim 

se predloži načrt zakona ob uredbi osebnih in 
službenih razmer k oboroženi moči spadajočih 
ljudsko-šolskih učiteljev na kakšni javni ljudski 
šoli z ozirom na njih dolžnost do djanskega vo
jaškega ali črnovojniškega službovanja. 

5. Priloga 52. Poročilo finančnega odseka o proračunu 
deželne vinarske, sadjarske in poljedelske šole na 
Grmu za 1. 1890. (k prilogi 17.). 

6. Ustno poročilo finančnega odseka o računskem 
sklepu deželnega posojilnega zaklada za 1. 1888. 
(k prilogi 30.). 

7. Ustno poročilo upravno-gospodarskega odseka o 
prošnji vasi Doberniče, Preska, Artmanjavas, Go-

renjava8 in Verbovc, da se pošlje tehnik v pre
iskovanje uzrokov ondotnim povodnjam. 

8. Ustno poročilo upravno-gospodarskega odseka o 
prošnji podobčin Šent Vid in Lozice za brezplačno 
podelitev ameriških trtnih rezanic. 

9. Ustno poročilo upravno - gospodarskega odseka o 
§ 9., marg. št. 8. letnega poročila glede Holzapflove 
ustanove za gluhoneme. 

10. Ustno poročilo finančnega odseka o prošnji občine 
Črni Vrh glede podpore za cestne namene (K pri
logi 42.). 

11. Ustno poročilo finančnega odseka o cesti čez Lu-
žarje (k prilogi 48 ). 

12. Ustno poročilo finančnega odseka o zgradbi de-
želnobranske vojašnice v Ljubljani (k prilogi 54.). 

13. Uatno poročilo finančnega odseka, kako je pre
skrbeti za gradnjo lokalne železnce »Ljubljana-
Kamnik" dovoljeni donesek (k prilogi 55.). 

14. Ustno poročilo finančnega odseka o prošnji občine 
in krajevnega šolskega sveta na Dobrovi za po
daljšanje počitnic. 

15. Ustno poročilo finančnega odseka o podpori za 
zgradbo šole pri sv. Trojici v okraju Logaškem. 

16. Ustno poročilo finančnega odseka o prošnji občine 
Loškipotok za uvrstitev Loškopotoške ceste med 
deželne ceste in za podporo. 

17. Ustno poročilo finančnega odseka o troških za na-
domestovanje učiteljev, kateri bodo obiskali pet
mesečni tečaj na c. kr. državni obrtni šoli v Gradcu. 

18 Ustno poročilo gospodarskega odseka o § 6. let
nega poročila »Občila". 

19. Ustno poročilo upravnega odseka zaradi uvrstitve 
iz Preloga čez Domžale v Rodico k državni cesti 
držeče občinske ceste med okrajne ceste. 

20. Ustno poročilo upravno-gospodarskega odseka o 
prošnji občine Toplice, da se izpelje deželna cesta 
čez zdravišče Topliško. 

21. Ustno poročilo upravno-gospodarskega odseka o 
prošnji okrajno-cestnega odbora v Velikib Lašičah, 
da se sprejme okrajna cesta Velike Lašiče-Bloke 
mej deželne ceste. 
Ta dnevni red rešil se je razun v odseku še ne 

zgotovljene 12. točke, do 1. ure popoludne ves zato, 
ker ni bilo pri nobeni točki dalje razprave. 

Pri drugi točki naznanil je deželni glavar najpred 
na novo došle prošnje in konečno še, da si je v zadnji 
seji izvoljen bankinski odsek 7 členov izvolil za na
čelnika poslanca De t e l o za njegovega namestnika pa 
barona Schwegel-a. 

Tretja točka bila je v prvem branji rešena že v 
prejšnji seji ter le po pomoti uvrstena v dnevni red te 
seje. 

Priloga 57. glede uredbe službenih razmer učiteljev 
vojakov oddala se je upravnemu odseku v posvetovanje 
in poročanje. 
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Pri 5. točki odobril se je po nasvetih finančnega 
odseka računski sklep vinarske šole na Grmu za leto 
1888. po obširnem utemeljevanji poročevalca V i š -
n i k a r j a brez razgovora; prav tako tudi računski sklep 
deželnega posojilnega zaklada za leto 1888 po nadrobnem 
vtemeljevanji poročevalca G o r u p-a ; o 7. in 8. točki 
dnevnega reda poročal je v imenu gospodarskega od
seka poslanec P o v š e ter so bile povoljne rešitve prve 
prošnje glede odstranjenja povodenj v Doberniču na 
Preski, Artmanjivasi, Gorenji Vasi in na Vrbovcu, druga 
prošnja podobčin Št. Vid in Lozice glede podelitve ame
riških trt. 

Ravno tako tudi 9., 10. in 11. točka dnevnega reda. 
Pri 10. točki zadevajoči prošnji občine Črni Vrh glede 
podpore za cestne namene oglasil se je k besedi poslanec 
Povše z gorkim priporočilom za izdatno pomoč hribov
skim občinam nad Polhovim Gradcem in Horjulom. 

0 11. točri glede preložitve ceste čez Lužarje, po
ročevalec V o š n j a k , za katero so se sprejeli predlogi 
deželnega odbora s podporo 4000 gld. in deželnim po
sojilom 4000 gld. zavolj poprave tako imenovane 
fabriške ceste , oglasila sta se poslanec Pakiž in 
pa deželni glavar k besedi s priporočilom, da naj se 
ta svoj čas okrajna cesta dene zopet v dober stan. 

O 13. točki dnevnega reda poročal je poslanec 
Šuklje.in je bil predlog sprejet brez ugovora. 

Pri 14. točki (poročevalec Vošnjak) odstopila se je 
prošnja občine Dobrovske glede podaljšanja šolskih po
čitnic in prenešenja v pozno jesen, potom deželnega od
bora deželnemu šolskemu svetu v pristojno rešitev. 

Prošnja občine sv. Tiojica pri Logatcu za podporo 
v namen zgradbe nove šole, se odbije. Vvrstitev Loško-
potoške okrajne ceste med deželne ceste se odbije, po
oblasti se pa deželni odbor, privoliti primerno podporo. 

Ravno tako se rešijo slednje točke po nasvetih do-
tičnih odsekov. Potem napove deželni glavar prihodnjo 
sejo na torek dne 12. novembra in sklene sejo. 

XI. se j a d e ž e l n e g a z b o r a k r a n j s k e g a 
dne 12. novembra 1889. 

Včerajšna seja deželnega zbora kazala je 17 točk 
dnevnega reda, izmed katerih se je odstavilo poročilo 
finančnega odseka o zgradbi deželnobranske vojašnice v 
Ljubljani, ker še ni dokonečno rešeno. — Po odobrenim 
zapisniku zadnje seje naznanja deželni glavar došle nove 
prošnje, katerih je bilo primeroma malo število. Potem 
rešijo se v prvem branji priloge štev. 58, 59, 60 in 61 
s tem, da se oddajo v posvetovanje dotičnim odsekom. 
Dalje naznanja deželni glavar, da je tudi p r e d l o g de-
ž e l n e g a o d b o r a g l e d e d o n e s k o v za o s u 
š e v a n j e l j u b l j a n s k e g a m o č v i r j a do malega 
zgotovljen, v popravljanji ste sami zadnji dve strani, tako, 
da se priloga gotovo v kratkim razdeli, zato prosi de
želni glavar pooblastila, da se obširen in važen predlog 
sme naravnost upravnemu in potem finančnemu odseku 

oddati v posvetovanje in poročanje. Dr. Schaffer pred
laga, da naj bi se predlog zarad štedenja s časom, odda 
imenovanima dvema z d r u ž e n e m a odsekoma. 

Po priporočilu deželnega glavarja sprejme se ta 
predlog. 

Potem da deželni glavar prečitati po poslancu 
Kleinu izročeno interpelacijo zarad konkurence, katero 
dela deželna prisilnica ljubljanskim obrtnikom, izrekoma 
čevljarjem, krojačem in mizarjem Deželni glavar pravi, 
da bode v imenu deželnega odbora na to interpelacijo 
odgovoril v eni prihodnjih sej. 

Izmed daljnih točk omenjamo, da se je po pred
logu finančnega odseka (poročevalec poslanec Hribar) 
deželni odbor pooblastil, nakupiti za deželni muzej zbirko 
Koritkovo, akvarel jugoslovanskih narodnih noš, katere 
je deželi ponudila gospa Luiza P e s j a k o v a . 

Zanimivo bilo je tudi poročilo istega gospoda po
ročevalca Hribarja o glavni bilanci ljubljanskega lote
rijskega posojila. K besedi se je oglasil pri tej točki 
poslanec Luckmann, ki pa temu računu ni mogel odreči 
pohvale, na nekatera vprašanja pa mu je odgovoril po
ročevalec Hribar tako odločno, da so mu sedaj gotovo 
za vselej pojasneni vsi pomisliki. 

Potem sledila so poročila upravnega odseka, med 
temi nič manj kot 4 prošnje občine R a k e zadevajoče 
reko Krko, trtno uš in pa prizanašanje kazni zarad brez 
dovoljenja točenja lastna vina tamošnjih vinorejčev. 

Zanimiva bila je razprava o prošnji občine Am-
b r u s (poročevalec o tej in 3 druzih prošnjah poslanec 
Povše), katera prosi, da bi v „Suhi Krajni" ali poiskalo 
zadosti pitne vode, ali da bi se pritrombala iz Krke. 

Blizo 1. ure bil je ves dnevni red končan in de
želni glavar napovedal je prihodnjo sejo na petek dne 
15. novembra ob 10. zjutraj. 


